
 Protokół LXII  

Absolutoryjnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada  

z dnia 29 czerwca 2023 roku  

 

 LXIII Absolutoryjna Sesja Rady Gminy Iłowo-Osada została przeprowadzona  

w dniu 29 czerwca 2023 roku w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu  

w Iłowie-Osadzie pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy Iłowo-Osada pani 

Teresy Świątkowskiej. Obrady rozpoczęto o godzinie 11:00 i zakończono o godzinie 13:44 tego 

samego dnia. Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych zgodnie 

z załączoną listą obecności.   

 Ponadto w cesji udział wzięli:  

1. pan Sebastian Cichocki – Wójt Gminy,  

2. pani Mirosława Tyszko – Sekretarz Gminy, 

3. pani Barbara Osińska – Inspektor ds. księgowości budżetowej wz. Pani Teresy Wiecińskiej 

Skarbnik Gminy, 

4. pani Anna Rycombel – Kierownik Referatu Inwestycji, Rozwoju i Zamówień  Publicznych   

5. pan Piotr Wilgowicz Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie, 

6. pani Barbara Berg – Kierownik Referatu Edukacji, Zdrowia, Kultury, Sportu i Promocji, 

7. pani Agnieszka Wróblewska Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Iłowie-Osadzie, 

8. pani Joanna Bartkowska – pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych, 

9. pani Monika Iwańska Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie-Osadzie, 

10. pani Iwona Adamska – st. ds. planowania przestrzennego i ochrony środowiska. 

oraz sołtysi. 

 

Ad. pkt. 1  

 

Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności.  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska otworzyła obrady powitała 

radnych, zaproszonych gości, pracowników urzędu, a także wszystkich, którzy oglądają sesję 

za pośrednictwem środków masowego przekazu. Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała zebranych, że ustawowy skład rady wynosi -  15 radnych w sesji uczestniczy – 

15 radnych zgodnie  z załączoną listą obecności i stwierdziła quorum władne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy odczytała klauzulę 

informacyjną RODO dotycząca transmisji obrad rady, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. pkt. 2  

 

Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poinformowała, że dnia 28 

czerwca 2023 roku Wójt Gminy Iłowo-Osada zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie  

do porządku obrad na najbliższej sesji projektu uchwały w sprawie: przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Iłowo-Osada w 

obrębie geodezyjnym Iłowo-Osada, w rejonie ul. Leśnej. Następnie Przewodnicząca Rady 

Gminy  poinformowała, że ww. projekt uchwały zostaje wprowadzony  do porządku obrad jako 

punkt czwarty. Kolejne punkty porządku obrad zostaną przesunięte o jeden punkt. Potem 

Przewodnicząca Rady Gminy przystąpiła do przeprowadzenia głosowania w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad jako punkt 4 projektu uchwały w sprawie: przystąpienia 

 do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Iłowo-Osada 

 w obrębie geodezyjnym Iłowo-Osada, w rejonie ul. Leśnej. Rada Gminy jednogłośnie – 15 

głosami ,,Za” przyjęła wprowadzenie do porządku obrad jako punktu 4 projektu uchwały  

w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 



przestrzennego gminy Iłowo-Osada w obrębie geodezyjnym Iłowo-Osada, w rejonie ul. Leśnej. 

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy są pytania 

odnośnie nowego porządku obrad? Pytań, nie było, więc Przewodnicząca Rady Gminy poddała 

porządek obrad po zmianie pod głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami ,,Za” 

przyjęła nowy porządek obrad.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

Porządek obrad został przyjęty w następującym brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXI Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 31 maja 2023 roku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Iłowo-Osada  w obrębie geodezyjnym Iłowo-

Osada, w rejonie ul. Leśnej 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: nadania tytułu ,,Zasłużony dla Gminy Iłowo-Osada”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia do ponownego prowadzenia przez Gminę Iłowo-Osada 

Szkoły Podstawowej w Białutach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego.   

9. Prezentacja inwestycji zrealizowanych w 2022 roku. 

10. Raport o stanie Gminy Iłowo-Osada za 2022rok. 

a) wystąpienie Wójta Gminy;  

b) debata nad raportem; 

c) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada wotum zaufania. 

11. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

          Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok: 

a) Wystąpienie Wójta Gminy; 

b) Wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy; 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy  

Iłowo-Osada sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok; 

      c) dyskusja nad sprawozdaniem; 

      d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok. 

 12. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok: 

a) Wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

b) Wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy; 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Iłowo-Osada w spawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok; 

c) dyskusja; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada absolutorium 

z 2022 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-

Osada na lata 2023-2030 

14. Podjęcie uchwały w spawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Działdowskiemu. 

16. Raport z wykonania w 2022 roku Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji w 

Gminie Iłowo-Osada 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 



18. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

19. Sprawy bieżące. 

20. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. pkt. 3 

 

Przyjęcie protokołu z LXI Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 31 maja 2023 roku. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poinformowała zebranych, że 

protokół z LXI Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 31 maja 2023 roku został sporządzony 

przez pracownika obsługującego Radę Gminy i był do wglądu. Kolejno Przewodnicząca Rady 

Gminy poddała protokół z LXI Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 31 maja 2023 roku pod 

głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami ,,Za” przyjęła protokół z LXI Sesji Rady 

Gminy Iłowo-Osada z dnia 31 maja 2023 roku.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

Ad. pkt. 4  

 

Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Iłowo-Osada  w obrębie geodezyjnym Iłowo-Osada, 

w rejonie ul. Leśnej 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu panią 

Iwonę Adamską st. ds. planowania przestrzennego i ochrony środowiska. Pani Iwona Adamska 

wyjaśniła, że przystąpienie do sporządzenia niniejszego planu zagospodarowania 

przestrzennego jest podyktowane uzgodnieniem złożonego wniosku o zmianę przeznaczenia 

terenów objętych niniejszą uchwałą. Ze względów na fakt, że na przedmiotowym terenie 

obowiązuje plan miejscowy, zmiana przeznaczenia terenu może być zrealizowana wyłącznie w 

postaci opracowania nowego planu zagospodarowania przestrzennego. Ponadto nowy plan 

będzie dostosowany do aktualnie obowiązujących przepisów z zakresu planowania 

przestrzennego oraz innych przepisów prawa bezpośrednio powiązanych z planowaniem 

przestrzennym, między innymi dotyczącego ochrony środowiska, ochrony przyrody i ochrony 

zabytków.  

 Po wypowiedzi pani Iwony Adamskiej Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie omawianego wyżej projektu uchwały. Pytań, nie było, więc 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Iłowo-Osada  w obrębie geodezyjnym Iłowo-Osada, w rejonie ul. Leśnej. Rada Gminy 

jednogłośnie 15 głosami ,,Za” przyjęła uchwałę w sprawie: przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Iłowo-Osada  w obrębie 

geodezyjnym Iłowo-Osada, w rejonie ul. Leśnej. Uchwała została oznaczona Nr LXII/428/23 

 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

Ad. pkt. 5  

 

Podjęcie uchwały w sprawie: nadania tytułu ,,Zasłużony dla Gminy Iłowo-Osada” 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu panią 

Mirosławę Tyszko Sekretarz Gminy. Pani Mirosława Tyszko wyjaśniła, że dnia 23 maja 2023 

roku radny pan Radosław Zaremba w imieniu  mieszkańców Gminy Iłowo-Osada złożył do tut. 

Urzędu Gminy wniosek o nadanie tytułu ,,Zasłużony dla Gminy Iłowo-Osada” 

 ś. p. ks. Kanonikowi Marianowi Barzowskiemu. Kolejno Pani Mirosława Tyszko odczytała 

uzasadnienie ww. uchwały. Po wypowiedzi pani Mirosławy Tyszko Przewodnicząca Rady 

Gminy zwróciła się do radnych, czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały. Pytań, 



nie było, więc Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie: nadania tytułu ,,Zasłużony dla Gminy Iłowo-Osada”. Rada Gminy jednogłośnie – 

15 głosami ,,Za” przyjęła uchwałę w sprawie: nadania tytułu ,,Zasłużony dla Gminy Iłowo-

Osada” .  Uchwała została  oznaczona Nr LXII/429/23   stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. /Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

Ad. pkt. 6 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

 Przewodniczący Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu 

panią Mirosławę Tyszko Sekretarz Gminy. Pani Mirosława Tyszko poinformowała zebranych, 

że ustawa  z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych w art. 163 stanowi, że 

przed przystąpieniem do wyborów na ławników sądów powszechnych, które odbywają się 

najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym upływa kadencja dotychczasowych 

ławników, rada gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji swoją opinię  

o zgłoszonych kandydatach. W celu dokonania wyboru ławników na nową kadencję, w terminie 

do 30 czerwca br. przyjmowane były zgłoszenia od uprawnionych podmiotów tj. prezesów 

sądów, stowarzyszeń innych organizacji społecznych i zawodowych, zarejestrowanych na 

podstawie przepisów prawa, z wyłączeniem partii politycznych oraz co najmniej pięćdziesięciu 

obywateli mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących stale na terenie gminy 

dokonującej wyboru. Powołanie Zespołu, który przedstawi Radzie Gminy  opinię 

 o kandydatach umożliwi jej dokonanie wyboru na ławników tych kandydatów, którzy 

 w najwyższym stopniu spełniają wymogi określone w ustawie. W świetle przytoczonego art. 

163 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych, podjęcie przez Radę 

Gminy Iłowo-Osada uchwały powołującej zespół do spraw opiniowania kandydatów na 

ławników jest obowiązkowe.  

 Po wypowiedzi pani Mirosławy Tyszko Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, 

aby zespół do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników był 5 osobowy  i powiedziała, że 

jeżeli nie usłyszy sprzeciwu uzna, że Rada propozycję przyjęła. Radni przychylili się  

do propozycji Przewodniczącej Rady Gminy. Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła  

o zgłaszanie kandydatów do ww. zespołu.  Radny pan Włodzimierz Brzeziński zgłosił 

kandydaturę Radnego pana Macieja Grabińskiego, Radna pani Halina Stępkowska zgłosiła 

kandydaturę Radnej pani Wandy Kramskiej, Radny pan Radosław Zaremba zgłosił kandydaturę 

Radnej pani Katarzyny Neubert, Radny pan Józef Małecki zgłosił kandydaturę Radnej pani 

Lidii Kuchcińskiej, Radna pani Dorota Jędrzejewska zgłosiła kandydaturę Radnej pani Doroty 

Kacperowskiej. Więcej kandydatów nie zgłoszono, więc Przewodnicząca zamknęła listę 

kandydatów i  zwróciła się kolejno do wszystkich kandydatów z  pytaniem, czy wyrażają zgodę 

na udział w zespole do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników. Wszyscy kandydaci 

wyrazili zgodę. Kolejno Przewodnicząca Rady poinformowała, że Rada Gminy do Zespołu 

wybrała następujące osoby:  

1. Pan Maciej Grabiński, 

2. Pani Dorota Kacperowska, 

3. Pani Wanda Kremska,  

4. Pani Lidia Kuchcińska,  

5. Pani Katarzyna Neubert. 

Potem Przewodnicząca Rady Gminy  o godzinie 11:12 ogłosiła przerwę techniczną.  Po 

przerwie  o godzinie 11: 14 Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady i przystąpiła do 

przeprowadzenia głosowania w sprawie: zatwierdzenia pięcioosobowego składu zespołu  

ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. Rada Gminy jednogłośnie - 15 głosami ,,Za” 

zatwierdziła pięcioosobowy skład zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  



Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła listę kandydatów na 

Przewodniczącego Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. Pan Włodzimierz 

Brzeziński zgłosił kandydaturę pana Macieja Grabińskiego na Przewodniczącego Zespołu 

więcej kandydatów nie zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady zamknęła listę i przystąpiła do 

przeprowadzenia głosowania w sprawie: wyboru pana Macieja Grabińskiego na 

Przewodniczącego Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. Rada Gminy 

jednogłośnie -  15 głosami ,,Za” wybrała pana Macieja Grabińskiego na Przewodniczącego 

Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

W następnej kolejności Rady Gminy otworzyła listę kandydatów na 

Wiceprzewodniczącego Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. Pani Katarzyna 

Neubert zaproponowała kandydaturę pani Lidii Kuchcińskiej na Wiceprzewodniczącą Zespołu 

ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. Więcej kandydatów nie zgłoszono, więc 

Przewodnicząca Rady zamknęła listę i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania w sprawie: 

wyboru pani Lidii Kuchcińskiej na Wiceprzewodniczącą  Zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników. Rada Gminy jednogłośnie - 15 głosami ,,Za” wybrała panią Lidię 

Kuchcińską na Wiceprzewodniczącą  Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 Potem Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie powołania 

Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników i poddała projekt ww. uchwały pod 

głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie - 15głosami ,,Za” przyjęła uchwałę w sprawie: 

powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. Uchwała została oznaczona 

 Nr LXII/430/23 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 

Ad. pkt. 7  

 

Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia do ponownego prowadzenia przez Gminę Iłowo-Osada 

Szkoły Podstawowej w Białutach. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu panią 

Barbarę Berg Kierownik Referatu Edukacji, Zdrowia, Kultury, Sportu i Promocji. Pani Barbara 

Berg wyjaśniła, że Szkoła Podstawowa w Białutach od 1 lutego 2017 roku prowadzona jest 

przez Stowarzyszenie Społeczno-Oświatowe „Żaczek” na mocy umowy zawartej w dniu 26 

września 2016 roku w sprawie przekazania przez Gminę Iłowo-Osada do prowadzenia Szkoły 

Podstawowej w Białutach wraz z oddziałem przedszkolnym Stowarzyszeniu Społeczno-

Oświatowemu „Żaczek” z siedzibą w Białutach. W dniu 25 sierpnia 2022 r., Stowarzyszenie 

Społeczno-Oświatowe „Żaczek” z siedzibą Białutach wypowiedziało zawartą w dniu 26 

września 2016 roku umowę w sprawie przekazania do prowadzenia Szkoły Podstawowej  

w Białutach wraz z oddziałem przedszkolnym Stowarzyszeniu Społeczno-Oświatowemu 

„Żaczek” z siedzibą w Białutach gm. Iłowo-Osada. Strony zawarły porozumienie o zgodnym 

postanowieniu rozwiązania umowy ze skutkiem na dzień 31 sierpnia 2023 roku. W związku 

 z rozwiązaniem umowy Gmina zobowiązana jest przejąć prowadzenie Szkoły Podstawowej 

 w Białutach. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne. 

  Po wypowiedzi pani Barbary Berg Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się 

do radnych, czy są pytania odnośnie omawianego wyżej projektu uchwały? Pytań, nie było, 

więc Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie: 

przejęcia do ponownego prowadzenia przez Gminę Iłowo-Osada Szkoły Podstawowej  

w Białutach. Rada Gminy jednogłośnie -  15 głosami ,,Za” przyjęła uchwałę w sprawie 

przejęcia do ponownego prowadzenia przez Gminę Iłowo-Osada Szkoły Podstawowej  

w Białutach. Uchwała została oznaczona Nr LXII/431/23 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  



 

Ad. pkt. 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego.   

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu pana Piotra 

Wilgowicza Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie. Pan Piotr 

Wilgowicz wyjaśnił, że nowelizacja ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie dokonana 

ustawą z dnia 9 marca 2023 r. o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz 

niektórych innych ustaw nałożyła na gminę nowe obowiązki, należą do nich m.in. zgodnie z 

art. 9a ust. 15 ustawy, określenie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego, w drodze uchwały. Z uwagi na powyższe, przedkładany jest 

projekt niniejszej uchwały.  

 Po wypowiedzi pana Piotra Wilgowicza Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie omawianego wyżej projektu uchwały. Pytań, nie było, więc 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: trybu  

i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego.  Rada Gminy 

jednogłośnie - 15 głosami ,,Za” przyjęła uchwałę w sprawie: trybu i sposobu powoływania 

 i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. Uchwała ta została oznaczona  

Nr LXII/432/23 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

 

Ad. pkt. 9 

 

Prezentacja inwestycji zrealizowanych w 2022 roku. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu pana 

Sebastiana Cichockiego Wójta Gminy. Pan Sebastian Cichocki Wójt Gminy wyjaśnił, że  tym 

miejscu chce  zaprezentować inwestycje, które zostały zrealizowane w roku ubiegłym. Zostaną 

one zaprezentowane na dwóch prezentacjach. Jedna będzie w formie filmowej, a druga będzie 

w formie prezentacji statycznej, ze zdjęciami. W następnej kolejności Wójt dodał, że  gmina 

inwestuje w każdą dziedzinę życia ludzkiego, począwszy od sportu, przez kulturę, edukację, 

infrastrukturę drogową, świetlice wiejskie, oświetlenie. To wszystko z myślą o mieszkańcach, 

z myślą o tym, żeby tworzyć jak najlepsze warunki do życia  w naszej małej ojczyźnie.  

 Po wypowiedzi pana Sebastiana Cichockiego Wójta Gminy Przewodnicząca Rady 

Gminy o godzinie 12:26 ogłosiła 15  minutową przerwę w obradach. Po przerwie 

Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady i przeszła do omówienia punktu 10 porządku 

obrad.  

 

Ad. pkt. 10  

 

Raport o stanie Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok. 

a) wystąpienie Wójta Gminy;  

b) debata nad raportem; 

c) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada wotum zaufania. 

 

a) Wystąpienie Wójta  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu pana 

Sebastiana Cichockiego Wójta Gminy. Pan Sebastian Cichocki Wójt Gminy powiedział, że te 

inwestycje, które zaprezentowano i te bieżące informacje z realizacji budżetu za 2022 rok 

bardzo szeroko opisywały działania i to zostało również uwzględnione w raporcie o stanie 

gminy. Rada miała możliwość zapoznania się w szczegółach, jeśli chodzi o zapisy raportu. Wójt 



zachęcił do dyskusji na raportem o stanie gminy i podkreślił, że postara się odpowiedzieć na 

pytania?  Kolejno Wójt dodał, że działamy na polu zrównoważonego rozwoju gminy Iłowo- 

Osada, czyli inwestujemy w ochronę środowiska, w sport, w turystykę, w edukację drogową, 

infrastrukturę energetyczną. A wszystko w trosce o naszych mieszkańców. Kolejno Wójt 

zachęcił  wszystkich radnych do zadawania pytań, do debaty, do dyskusji w niniejszej sprawie. 

b) Debata nad raportem  

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła debatę na raportem i zachęciła radnych do 

dyskusji.  

Głos zabrał pan Radosław Zaremba, który zapytał ile gmina Iłowo- Osada wydaje środków 

na pomoc społeczną? I drugie pytanie ile w tym środków przeznaczonych jest na pieczę 

zastępczą i utrzymanie dzieci w domu dziecka w naszej gminie? Głos zabrał pan Sebastian 

Cichocki Wójt Gminy, który poprosił o udzielenie odpowiedzi na to pytanie pana Piotra 

Wilgowicza Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie. Pan Piotr 

Wilgowicz wyjaśnił, że budżet Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w wynosił ponad 16 

milionów złotych na realizację wszystkich zadań, ze środków własnych gminy wydatkowano 

ponad 2 miliony złotych na funkcjonowanie ośrodka finansowanego przez gminę Iłowo-Osada. 

Dzieci w pieczy zastępczej – w domach dziecka jest ok. 20, w rodzinie zastępczej ok. 10.  

W minionym roku koszt utrzymania tych dzieci wynosił w granicach 500 tyś. zł,  w tym roku 

będzie już więcej gdyż koszt utrzymania w pieczy rośnie. W tym roku w domach dziecka 

poniesione wydatki wynoszą ok. 300 tys. zł , a w pieczy zastępczej ponad 30.000 zł.  

 Po wypowiedzi pan Piotra Wilgowicza Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Iłowie-Osadzie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy są 

pytania. Więcej pytań, nie było, więc Przewodnicząca zamknęła debatę nad raportem.  

c) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada wotum zaufania. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa odczytała projekt uchwały w sprawie: udzielenia 

Wójtowi Gminy Iłowo-Osada wotum zaufania i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania  

w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada wotum 

zaufania. Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami ,,Za” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Iłowo-Osada wotum zaufania. Uchwała została oznaczona Nr LXII/433/23        

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

Ad. pkt.  11 

 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Iłowo-Osada za 2022 rok:  

a) Wystąpienie Wójta Gminy;  

b) Wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy;  

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Iłowo-

Osada sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok;  

c) dyskusja nad sprawozdaniem;  

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok.  

 

Ad. a) Wystąpienie Wójta  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu pana 

Sebastiana Cichockiego Wójta Gminy. Pan Sebastian Cichocki Wójt Gminy powiedział, że 

budżet Gminy 2022 roku zamknął nadwyżką budżetową w kwocie ok. 2.800.000 zł bez 

deficytu. Gmina od 4 lat nie zaciąga nowych kredytów. Zadłużenie gminy jest sukcesywnie 

spłacane. Wskaźniki z art. 242 i art. 243 ustawy o finansach publicznych zostały spełnione. 

Wydatki na inwestycje - wydatki majątkowe w roku ubiegłym oscylowały na poziomie ok. 

15.000.000 zł.  



Kolejno Wójt podkreślił, że jest zadowolony, że wszystkie inwestycje udało się zrealizować 

bez zaciągania kredytów i dodał, że służą one mieszkańcom gminy (drogi, kanalizacja, 

wodociągi) i wszystko, to co jest potrzebne i wskazywane przez radnych, sołtysów, 

mieszkańców gmina stara się sukcesywnie zaspokajać. Potem Wójt dodał, że jeśli nie uda się 

czegoś zrealizować w roku bieżącym, to gmina stara się to realizować w kolejnych latach. 

Następnie pan Sebastian Cichocki Wójt Gminy oddał głos pani Barbarze Osińskiej inspektor 

ds. księgowości budżetowej. Pani Barbara Osińska - inspektor ds. księgowości budżetowej 

poinformowała, że budżet gminy został uchwalony dnia 29 grudnia 2021 roku Uchwałą Rady 

Gminy Iłowo-Osada Nr XL/282/21 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2022 rok. 

Uchwalono dochody w wysokości 43.520.693,00 zł oraz wydatki w wysokości 45.171.590,00 

zł. Planowany deficyt budżetu w wysokości 1.650.897,00 zł. W kwocie dochodów ogółem 

planowano dochody bieżące w wysokości 30.608.541,00 zł, dochody majątkowe w wysokości 

12.912.152,00 zł. Dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych w wysokości 7.477.354,00 zł oraz dochody z tytułu wydawania zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych w wysokości 115.000,00 zł oraz dochody z części opłaty za 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 11.000,00 zł. Po stronie 

wydatków, planowano wydatki bieżące w wysokości 30.532.501,00 zł oraz wydatki majątkowe 

w wysokości 14.639.089,00 zł, w tym wydatki inwestycyjne w wysokości 14.146.826,00 zł i 

pozostałe wydatki majątkowe na kwotę 492.263,00 zł. W kwocie wydatków bieżących 

planowano 7.477.354,00 zł na realizację zadań zleconych, a także 114.500,00 zł na 

finansowanie zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, na prowadzenie świetlic socjoterapeutycznych 267.222,00 zł oraz 

11.500,00 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie przeciwdziałania 

narkomanii. W trakcie roku budżetowego dokonywano zmian budżetu uchwałami i 

zarządzeniami. Kolejno pani Barbara Osińska przedstawiła szczegółowe sprawozdanie z 

wykonania budżetu Gminy za 2022 rok.  

 

Ad. b) Wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy;  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła panią Dorotę 

Kacperowską - Wiceprzewodniczącą Rady Gminy o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Iłowo-Osada sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok.  

Pani Dorota Kacperowska odczytała uchwałę Nr RIO.IV-0120-70/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 24 marca 2023 roku w 

sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Iłowo-Osada sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Powyższa uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. c) dyskusja;  

 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych, zachęcając 

do dyskusji nad sprawozdaniem . Dyskusja nie została podjęta.  

 

Ad. d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok.  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu w 

imieniu pani Skarbnik panią Barbarę Osińską - inspektor ds. księgowości budżetowej. Pani 

Barbara Osińska odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok 

wraz z uzasadnieniem. Po wypowiedzi pani Barbary Osińskiej, Przewodnicząca Rady Gminy 

poddała projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok pod głosowanie. ,,Za’’ 

przyjęciem uchwały głosowało – 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi 



załącznik do niniejszego protokołu. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona Nr LXII/434/23.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

Ad. pkt 12 

 

 Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok:  

a) Wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej;  

b) Wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy;  

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania  

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Iłowo-Osada w spawie udzielenia  

absolutorium Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok;  

c) dyskusja;  

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada absolutorium  

za 2022 rok.  

 

Ad. a) Wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej,  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu panią 

Katarzyną Neubert - Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. Pani Katarzyna Neubert - 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała Uchwałę Nr I/2023 Komisji Rewizyjnej Rady  

Gminy Iłowo-Osada z dnia 10 maja 2023 roku w sprawie: opinii o wykonaniu budżetu 

Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok oraz w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta 

Gminy Iłowo-Osada. Kolejno pani Katarzyna Neubert - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

odczytała opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Iłowo-Osada w sprawie wykonania budżetu 

Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Iłowo-Osada 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za rok 2022 z tytułu wykonania budżetu. 

Powyższe dokumenty stanowią załączniki do protokołu.  

 

Ad. b) Wystąpienie Przewodniczącego Rady Gminy;  

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Iłowo-Osada w spawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok;  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła panią Dorotę 

Kacperowską - Wiceprzewodniczącą Rady Gminy o odczytanie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Iłowo-Osada w spawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2022 

rok. Pani Dorota Kacperowska Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała Uchwałę  

Nr RIO.IV-0120-155/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

z dnia 11 maja 2023 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Iłowo-Osada w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Iłowo-Osada za 2022 rok  

z tytułu wykonania budżetu. Powyższa opinia stanowi złącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. c) dyskusja;  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych, zachęcając 

do dyskusji. Dyskusja nie została podjęta.  

 

Ad. d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada 

absolutorium  

za 2022 rok.  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska odczytała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada absolutorium za 2022 rok wraz 

 z uzasadnieniem i przystąpiła do przeprowadzenia głosowania w sprawie przyjęcia uchwały 



 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Iłowo-Osada absolutorium za 2022 rok. Rada Gminy 

jednogłośnie 15 głosami ,,Za” podjęła uchwałę Nr LXII/435/23 w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Iłowo-Osada absolutorium za 2022 rok. Powyższa uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. /Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu/.  

Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy złożyła gratulacje Wójtowi z okazji otrzymania 

absolutorium. Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła pana Sebastiana Cichockiego Wójta 

Gminy o zabranie głosu. Pan Sebastian Cichocki Wójt Gminy powiedział, że korzystając  

z okazji dziękuje za jednogłośnie udzielenie absolutorium i podkreślił, że jest to wynik ciężkiej 

pracy wszystkich: sołtysów, pracowników samorządowych, kierowników i dyrektorów 

jednostek organizacyjnych. Budżet był bardzo ambitny, wydatkowany praktycznie w 100% 

 w terminie i zgodnie z przepisami prawa. Kolejno Wójt podkreślił, że ważne są i te małe rzeczy 

i te duże, czasami przyziemne, nawet te murale, które kosztowały niewielkie pieniądze tą 

przestrzeń publiczną pięknie zagospodarowują. Szczegóły były przedstawione na prezentacjach 

filmowych i multimedialnych. Na koniec Wójt podziękował wszystkim obecnym na sali oraz 

mieszkańcom gminy, którzy dopingują go w tej coraz cięższej pracy na rzecz rozwoju gminy  

i do tego wszystkiego, co dzieje się na terenie samorządu. Wójt dodał, że Radni udzielając mu 

absolutorium potwierdzili słuszność i kierunki rozwoju gminy”. 

 

 

Ad. pkt. 13 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada 

na lata 2023-2030. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska poprosiła  

o zabranie głosu panią Barbarę Osińską inspektor ds. księgowości budżetowej w zastępstwie 

pani Teresy Wiecińskiej Skarbnik Gminy. Pani Barbara Osińska wyjaśniła, że w projekcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 

2023-2030 zmieniono wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Iłowo- Osada na lata 2023-2030 

zgodnie z załącznikiem nr 1.  Wykaz przedsięwzięć realizowanych w roku 2023-2026 zgodnie 

z załącznikiem nr 2 . Objaśnienia przyjętych wartości w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2023- 2030 zgodnie z załącznikiem nr 3. 

Po wypowiedzi pani Barbary Osińskiej Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały. Pytań, nie było, więc 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2023-2030 pod głosowanie. Rada Gminy 

jednogłośnie 15 głosami ,,Za” przyjęła uchwałę w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2023-2030. Uchwała została oznaczona  

Nr LXII/436/23 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. /Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

Ad. pkt. 14  

 

Podjęcie uchwały w spawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska poprosiła  

o zabranie głosu panią Barbarę Osińską inspektor ds. księgowości budżetowej w zastępstwie 

pani Teresy Wiecińskiej Skarbnik Gminy. Pani Barbara Osińska wyjaśniła, że w projekcie 

uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2023 rok. Zwiększono budżet po stronie 

dochodów o kwotę 236.622,00 zł i zwiększono  budżet po stronie wydatków o kwotę 

236.622,00 zł oraz dokonać zmian zgodnie z załącznikami nr 1 i 2.    

Ogólna kwota budżetu po zmianach wynosi: Dochody ogółem   - 47.874.869,14 zł  

w tym: dochody bieżące  32.579.639,14 zł,- dochody majątkowe 15.295.230,00 zł. 



Wydatki  ogółem  - 52.591.573,56 zł  w tym: - wydatki bieżące 33.730.050,06 zł, wydatki 

majątkowe 18.861.523,50 zł. Wydatki inwestycyjne w roku 2023 w wysokości 18.234.158,00 

zł zgodnie z załącznikiem Nr 3. Pozostałe wydatki majątkowe w wysokości 627.365,50 zł 

zgodnie z załącznikiem Nr 3a. Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków 

pochodzących z funduszy strukturalnych     i Funduszu Spójności w roku 2023 zgodnie z 

załącznikiem Nr 4. Dochody i Wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami zgodnie z załącznikiem Nr 5. Deficyt 

budżetu gminy w wysokości 4.716.704,42 zł zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: 

wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego, wynikających z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych 

 w kwocie 4.686.409,00 zł, niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 i dotacji na 

realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 

30.295,42 zł. 

Po wypowiedzi pani Barbary Osińskiej Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się 

 do radnych, czy są pytania odnośnie omawianego  projektu uchwały? Pytań, nie było, więc 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 

2023 rok pod głosowanie. Rada Gminy jednogłośnie – 15 głosami ,,Za” przyjęła uchwałę  

w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok. Uchwała został oznaczona Nr LXII/437/23  

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

Ad. pkt. 15  

 

Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Działdowskiemu.  

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu panią 

Barbarę Osińską inspektor ds. księgowości budżetowej. Pani Barbara Osińska poinformowała, 

że projekt uchwały stanowi wykonanie dyspozycji wynikającej z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia  

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz artykułu 216 ustęp 2 punkt 5 i art. 220 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Pomocy finansowej powiatowi 

Działdowskiego udziela się z przeznaczeniem do dofinansowania zakupu wyposażenia sali 

terapeutycznej i ogródka terapeutycznego dla pacjentów Oddziału Psychiatrycznego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Działdowie. Kwota 20 tysięcy 

złotych z Gminy Iłowo-Osada przy współudziale wszystkich gmin powiatu Działdowskiego 

będzie nieocenioną pomocą dla osób przebywających na oddziale psychiatrycznym, 

 co zwiększy poczucie bezpieczeństwa oraz komfort pobytu podczas hospitalizacji pacjentów 

mieszkańców gmin powiatu działdowskiego, w tym gminy Iłowo-Osada. 

 Po wypowiedzi pani Barbary Osińskiej  Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do 

radnych, czy są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Pytań, nie było, więc 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Działdowskiemu. Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami ,,za” 

 przyjęła uchwałę w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Działdowskiemu. 

Uchwała została oznaczona Nr LXII/438/23 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

/Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu/.  

 

Ad. pkt. 16 

 

Raport z wykonania w 2022 roku Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego realizacji  

w Gminie Iłowo-Osada. 

 Przewodnicząca  Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu pana 

Piotra Wilgowicza Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie. Pan 



Piotr Wilgowicz przedstawił raport z wykonania z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii i efektów jego 

realizacji w Gminie Iłowo-Osada za 2022 rok. Raport stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Ad. pkt 17.  

 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała informacje Przewodniczącego Rady Gminy z działań 

podejmowanych w okresie międzysesyjny. Powyższa informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 18.  

 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poprosiła o zabranie głosu panią 

Mirosławę Tyszko Sekretarz Gminy. Pani Mirosława Tyszko odczytała informację Wójta  

z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. Powyższa informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt.19. 

 

 Sprawy bieżące. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do zebranych z pytaniem, 

czy są sprawy bieżące?  

Pan Jacek Ogrodziński – Sołtys Sołectwa Mławka powiedział - ,, Jest takie powiedzenie sukces 

ma wielu ojców, a porażka jest sierotą. Chciałbym spytać pana wójta nie o sukcesy, bo je znamy, 

a o tę porażkę. I drugie pytanie dlaczego chce się karać mieszkańców za wybryki chuliganów 

 i nie będzie się doposażenie naszych placów? Jeśli tak ma być, to zabierzcie te wiaty, kupcie 

nam zabawki. Będą z tego mieszkańcy zadowoleni i będą chwalić gminę, że coś dobrego dla 

nas zrobiła. I to wszystko” . 

Pan Sebastian Cichocki – Wójt Gminy odpowiedział że jest mu  ciężko komentować 

wypowiedź pana Sołtysa i dodał, że skala tych sukcesów jest przeogromna i nigdy 

 w historii gminy analizując budżety poprzednich lat od początku lat 90 - tych do obecnych 

czasów nigdy gmina tak rekordowych środków finansowych nie pozyskiwała  

i nie realizowała tak ważnych dla lokalnej społeczności działań, które są istotne dla 

codziennego życia całej lokalnej społeczności. I tak naprawdę jak ktoś przychodzi, prosi o 

pomoc, to ją uzyskuje. A jeśli nie można sfinansować inwestycji w ramach danego roku 

budżetowego, to realizuje się ją  w kolejnych latach. 

Kolejno pytanie zadał Sołtys Brodowa pan Dariusz Sarbiewski  który zadał pytanie, czy 

istnieje możliwość  obniżenia barierek drogowych znajdujących się na skrzyżowaniu  

ul. Kraszewskiej i ulicy Wyzwolenia w Iłowie-Osadzie zlokalizowanych w bezpośrednim 

sąsiedztwie marketu Prim, kierowcy zgłaszają, że ww. barierki znacznie ograniczają 

widoczność na tym odcinku drogi. Wójt Gminy pan Sebastian Cichocki odpowiedział, że w tej 

sprawie zostanie wystosowane pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie 

 z zapytaniem, czy istnieją techniczne możliwości na obniżenie tych barier.  

 

Ad. pkt. 20.  

 

Zamknięcie obrad.  



Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska  w związku 

 z wyczerpaniem porządku obrad zamknęła obrady LXII Absolutoryjnej Sesji Rady Gminy  

/godzina 13:44/. 

 

 

 

        Przewodniczący Rady Gminy  

        Teresa Świątkowska 

 

Protokołowała: 

Ilona Gralińska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


